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WO-RA.0002.1.2013 
 

Protokół Nr XXV/13 
z sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej dnia 31 stycznia 2013 r. 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 
 
Ad 1) 
Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Zdzisław Kowalczyk o godzinie 13.00 otworzył dwudziestą 
piątą sesję Rady Powiatu Gostyńskiego. 
Wiceprzewodniczący powitał radnych oraz zaproszonych gości.  
W Radzie Powiatu zasiada 19 radnych. Wiceprzewodniczący Rady stwierdził, że Rada jest władna 
podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum. Podczas stwierdzania quorum na sesji 
obecnych było 19 radnych.  
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Ad 2) 
Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 
Przewodniczący przedstawił porządek obrad. 
Poinformował, że do Przewodniczącego Rady Powiatu wpłynął wniosek podpisany przez grupę 
radnych o treści: 
„W związku ze złożoną w dniu 29 stycznia 2013 r. rezygnacją pana Andrzeja Pospieszyńskiego 
z funkcji Starosty Gostyńskiego składamy wniosek o uzupełnienie porządku obrad XXV sesji Rady 
Powiatu o punkt 8 l) dotyczący rozpatrzenia projektu uchwały oraz podjęcia uchwały w sprawie 
przyjęcie rezygnacji Starosty Gostyńskiego Andrzeja Pospieszyńskiego. Zgodnie z art. 31a ust. 2 
ustawy o samorządzie powiatowym w przypadku rezygnacji starosty rada powiatu na najbliższej 
sesji podejmuje uchwałę o przyjęciu rezygnacji całego zarządu.” 
 
Wniosek został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
Porządek został przyjęty w wyniku głosowania- 19 głosów „za”. 
 
Porządek posiedzenia XXV sesji Rady Powiatu: 
1. Otwarcie i ustalenie quorum. 
2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad.  
3. Przyjęcie protokołu z XXIV sesji Rady Powiatu z dnia 18 grudnia 2012 r. 
4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 
5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 
6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i udzielonych na nie 

odpowiedziach. 
7. Zapytania radnych. 
8. Rozpatrzenie projektów uchwał oraz podjęcie uchwał w sprawach: 

a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2013 rok, 
b) uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego na rok 2013, 
c) przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2012, 
d) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2012 rok, 
e) zmiany uchwały Nr II/12/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie 

delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku, 
f) zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych wchodzącego w skład 

Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu, 
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g) utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Gostyniu, 
h) przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych prowadzonych 
przez Powiat Gostyński w 2012 r., 

i) wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy najmu (Wanda 
Grzelczyk), 

j) wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia umowy najmu (Roman 
Danielczyk), 

k) przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań z zakresu administracji rządowej, 
l) przyjęcia rezygnacji Starosty Gostyńskiego Andrzeja Pospieszyńskiego”. 

9. Odpowiedzi na zapytania radnych. 
10. Wnioski i oświadczenia radnych. 
11. Wolne głosy. 
12. Zakończenie.  
 
Ad 3) 
Protokół z XXIV sesji Rady Powiatu Gostyńskiego z 18 grudnia 2012 r. został przyjęty 
w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
 
Ad 4) 
Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk poinformował, że informację przedstawi Starosta 
Andrzej Pospieszyński.  
Starosta poinformował, że informacje z posiedzenia Zarządu z 18 i 27 grudnia 2012 r. oraz z 3, 10, 
17 i 24 stycznia br. zostały już przekazane radnym.  
 
Ad 5) 
W punkcie „Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu” głosu nie 
zabrano. 
 
Ad 6) 
Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk poinformował, że w okresie międzysesyjnym 
interpelacji nie złożono.  
 
Ad 7) 
W punkcie „Zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 8 a) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2013 rok 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk. 
Poinformował, że zgodnie z § 12 Statutu Powiatu Gostyńskiego, Rada Powiatu działa zgodnie 
z rocznym planem pracy uchwalonym nie później niż na pierwszej sesji w roku objętym planem. 
Rada może dokonywać zmian i uzupełnień w planie pracy. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 

 
Uchwała Nr XXV/210/13 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 
2013 rok została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 
głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
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Ad 8 b) 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego 
na rok 2013 przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk. 
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 17 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym, komisje podlegają radzie powiatu w całym zakresie swojej 
działalności, przedkładają jej swoje plany pracy i sprawozdania z działalności. Natomiast § 69 ust. 
1 pkt 2 Statutu Powiatu Gostyńskiego stanowi, że komisja działa zgodnie z rocznym ramowym 
planem pracy uchwalonym przez radę nie później niż na pierwszej sesji w roku objętym planem. 
Komisje stałe Rady Powiatu przedstawiły plany pracy na 2013 r. i w związku z tym przedkłada 
stosowny projekt uchwały, wnosząc o jego przyjęcie.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/211/13 w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 
Gostyńskiego na rok 2013 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
  
Ad 8 c) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2012 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk. 
Poinformował, że zgodnie z przepisem art. 17 ust. 2 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. 
o samorządzie powiatowym komisje podlegają radzie powiatu w całym zakresie swojej 
działalności, przedkładając jej swoje plany pracy i sprawozdania z działalności. Natomiast § 69¹ 
ust. 1 pkt 1 i 2 Statutu Powiatu Gostyńskiego stanowi, że komisja przedstawia radzie 
sprawozdanie ze swej działalności corocznie do dnia 31 stycznia roku po roku sprawozdawczym 
oraz na każde żądanie rady. Komisje przedstawiły sprawozdania z działalności w 2012 r. 
w wymaganym terminie, w związku z tym przedkłada stosowny projekt uchwały. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/212/13 w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady 
w roku 2012 została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 d) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku za 2012 rok przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk. 
Poinformował, że zgodnie z art. 38 b ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym nie później 
niż do końca stycznia następnego roku kalendarzowego starosta składa radzie powiatu 
sprawozdanie z działalności komisji za rok ubiegły. Sprawozdanie starosty ogłasza się 
w wojewódzkim dzienniku urzędowym. Pismem z dnia 17 stycznia 2012 r. Starosta Pan Andrzej 
Pospieszyński przesłał Radzie ww. sprawozdanie.  
 
Starosta Pan Andrzej Pospieszyński przedstawiając sprawozdanie poinformował, że Komisja 
Bezpieczeństwa i Porządku obradowała na 4 posiedzeniach wynikających z przyjętego planu 
pracy. Przyjmując plan pracy i realizując kolejne zadania wyznaczone za miniony rok Komisja m.in. 
pozytywnie oceniła działalnie powiatowych służb, inspekcji i straży w zakresie realizowanych 
zadań. Komisja analizując stan zagrożeń bezpieczeństwa i innych negatywnych zdarzeń uznała, 
że Powiat Gostyński nie należy do szczególnie zagrożonych przestępczością, lecz mimo 
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pozytywniej oceny w tym zakresie niezbędne jest podejmowanie dalszych działań na rzecz 
poprawy bezpieczeństwa. Bezpieczeństwo nie dotyczy tylko zadań realizowanych przez Komendę 
Powiatową Policji czy straże, ale również bezpieczeństwa zdrowotnego, bezpieczeństwa dzieci 
w szkołach i innych zagadnień z tego zakresu. Ubiegły rok nie należał do lat, które dały się odczuć 
pod względem klęsk żywiołowych, więc nie było potrzeby częstszego zwoływania Komisji 
i podejmowania działań kryzysowych. Z Komisją współpracuje na co dzień Biuro Zarządzania 
Kryzysowego. 
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/213/13 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji 
Bezpieczeństwa i Porządku za 2012 rok została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 e) 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/10 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 
9 grudnia 2010 r. w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk. 
Poinformował, że zgodnie z art. 38a ust. 5 pkt 2 ustawy o samorządzie powiatowym w skład 
komisji bezpieczeństwa i porządku wchodzi dwóch radnych delegowanych przez radę powiatu. 
Odwołanie członka komisji przez upływem kadencji przez organ, który go powołał lub delegował, 
jest możliwe jedynie z ważnych powodów, które podaje się na piśmie. W przypadku śmierci, 
odwołania lub rezygnacji członka komisji przed upływem kadencji, organ który go delegował, 
deleguje nowego członka komisji na okres pozostały do opływu kadencji poprzedniego członka. 
Radny Piotr Gorynia złożył wniosek w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu w sprawie 
delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku działającej przy Staroście 
w związku z delegowaniu Go z dniem 11 styczna br. do prac w ww. Komisji przez Komendanta 
Powiatowego Policji. W związku z powyższym zwrócił się o zgłaszanie kandydatur na członka 
Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie i proponuje 
oddelegować do składu Komisji Pana Jerzego Ptaka- wynik głosowania: 4 głosy „za”, 1 głos 
„przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”. 
 
Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk zapytał Pana Jerzego Ptaka o zgodę 
na kandydowanie. 
Radny Jerzy Ptak poinformował, że wyraża zgodę. 
 
Wobec braku innych kandydatur Wiceprzewodniczący zaproponował, aby głosować uchwałę z już 
podaną kandydaturą Pana Jerzego Ptaka. 
 
Uchwała Nr XXV/214/13 w sprawie zmiany uchwały Nr II/12/10 Rady Powiatu Gostyńskiego 
z dnia 9 grudnia 2010 r. w sprawie delegowania radnych do składu Komisji Bezpieczeństwa 
i Porządku i tym samym delegowania do jej składu radnego Jerzego Ptaka została podjęta 
w wyniku głosowania- 13 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” przy 6 głosach „wstrzymujących 
się”.  
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W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 f) 
Projekt uchwały w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego dla Dorosłych 
wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu przedstawił Naczelnik Wydziału 
Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że zgodnie z art. 7 ust. 3 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy 
o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw z dniem 1 września 2013 r. likwiduje się klasę 
pierwszą, a w latach następnych kolejne klasy dotychczasowego technikum uzupełniającego 
dla dorosłych. Natomiast art. 59 ust. 1 ustawy z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty 
stanowi, że szkoła publiczna prowadzona przez jednostkę samorządu terytorialnego może zostać 
zlikwidowana z końcem roku szkolnego przez organ prowadzący szkołę. Organ prowadzący jest 
obowiązany, co najmniej 6 miesięcy przed terminem likwidacji, zawiadomić o zamiarze likwidacji 
szkoły rodziców uczniów, a w przypadku szkoły dla dorosłych – uczniów. Istnieje również 
obowiązek zasięgnięcia opinii organu sprawującego nadzór pedagogiczny oraz właściwych 
organizacji związkowych. Wystąpienie o stosowne opinie nastąpi po podjęciu przez Radę Powiatu 
Gostyńskiego niniejszej uchwały. Likwidacja szkoły następuje poprzez stopniowe „wygaszanie”. 
Słuchacze zostaną powiadomieni o zamiarze likwidacji z zapewnieniem możliwości kontynuowania 
nauki w dotychczasowej szkole. Niniejsza uchwała jest uchwałą intencyjną. W związku z likwidacją 
szkoły nie wystąpią koszty jej towarzyszące. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/215/13 w sprawie zamiaru likwidacji Technikum Uzupełniającego 
dla Dorosłych wchodzącego w skład Zespołu Szkół Zawodowych w Gostyniu została 
podjęta w wyniku głosowania - 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 
„wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 g) 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych w Gostyniu 
przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że z inicjatywą utworzenia szkoły wystąpił dyrektor Zespołu Szkół Zawodowych 
w Gostyniu mając na uwadze, że zgodnie z nowymi przepisami od września 2013 r. likwidacji 
ulegają technika uzupełniające dla dorosłych, a kwalifikacje dla zawodów technikalnych będzie 
można zdobywać na kwalifikacyjnych kursach zawodowych, przy czym warunkiem otrzymania 
tytułu technika poza zdaniem egzaminu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe będzie 
konieczność posiadania wykształcenia średniego. W Zespole Szkół Zawodowych będą 
organizowane kwalifikacyjne kursy zawodowe. Utworzenie Liceum Ogólnokształcącego 
dla Dorosłych pozwoli absolwentom zasadniczej szkoły zawodowej podnosić swoje kwalifikacje 
zawodowe i wykształcenie ogólne. Zgodnie z treścią art. 5 ust. 5a ustawy z dnia 7 września 1991 r. 
o systemie oświaty zakładanie i prowadzenie publicznych szkół ponadgimnazjalnych należy 
do zadań własnych powiatu.  
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
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Uchwała Nr XXV/216/13 sprawie utworzenia Liceum Ogólnokształcącego dla Dorosłych 
w Gostyniu została podjęta w wyniku głosowania - 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 
0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 h) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach oświatowych 
prowadzonych przez Powiat Gostyński w 2012 r. przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw 
Społecznych Marek Smektała. 
Poinformował, że na podstawie art. 30a ustawy z dnia 26 stycznia 1982 r. Karta Nauczyciela 
w terminie do dnia 20 stycznia każdego roku organ prowadzący szkołę będący jednostką 
samorządu terytorialnego przeprowadza analizę poniesionych w poprzednim roku kalendarzowym 
wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń 
nauczycieli zatrudnionych na poszczególnych stopniach awansu zawodowego oraz średniorocznej 
struktury zatrudnienia nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. W terminie 
do dnia 10 lutego roku kalendarzowego następującego po roku, który podlegał analizie, organ 
prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego sporządza sprawozdanie 
z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez tę jednostkę samorządu terytorialnego 
na wzorze ustalonym w rozporządzeniu Ministra Edukacji Narodowej z dnia 10 stycznia 2010 r. 
w sprawie sposobu opracowywania sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli 
na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostki 
samorządu terytorialnego. Organ prowadzący szkołę będący jednostką samorządu terytorialnego 
przedkłada sprawozdanie, o którym mowa powyżej w terminie 7 dni od jego sporządzenia, 
regionalnej izbie obrachunkowej, a także organowi stanowiącemu tej jednostki samorządu 
terytorialnego, dyrektorom szkół prowadzonych przez tę jednostkę oraz związkom zawodowym 
zrzeszającym nauczycieli. Uchwała nie powoduje żadnych skutków finansowych, ponieważ 
wszystkie średnie wynagrodzeń, określone ustawą Karta Nauczyciela, na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego zostały osiągnięte.  
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 6 głosów „za”. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Alfred Siama poinformował, że Komisja 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie - 6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego.  
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/217/13 uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z wysokości średnich 
wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach 
i placówkach oświatowych prowadzonych przez Powiat Gostyński w 2012 r. została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 i) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia 
umowy najmu (Wanda Grzelczyk) przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że pani Wanda Grzelczyk zam. w Kosowie nr 62/4 wynajmuje garaż o powierzchni 
11,71 m2 stanowiący własność Powiatu Gostyńskiego, położony w Kosowie na działce nr 79/9. 
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Umowa zawarta została na okres od dnia 01 stycznia 2010 r. do dnia 30 listopada 2012 r. Art. 37 
ust. 4 ustawy o gospodarce nieruchomościami wprowadza ogólną zasadę sprzedawania 
i oddawania w użytkowanie wieczyste nieruchomości stanowiących własność Powiatu i stanowi, 
że zawarcie umów użytkowania, najmu lub dzierżawy na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 
lub na czas nieoznaczony następuje w drodze przetargu. Wojewoda albo odpowiednio rada 
lub sejmik mogą wyrazić zgodę na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia tych 
umów. Wobec powyższego zawarcie umowy najmu przedmiotowego garażu na czas od dnia 
1 stycznia 2013 r. do dnia 31 grudnia 2015 r. nie wymaga przetargu, jedynie zgody Rady Powiatu. 
 
Przewodniczący Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia poinformował, 
że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie- 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/218/13 w sprawie wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego 
zawarcia umowy najmu została podjęta w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
Ad 8 j) 
Projekt uchwały w sprawie wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego zawarcia 
umowy najmu (Roman Danielczyk) przedstawił Sekretarz Leszek Maliński. 
Poinformował, że przedmiotowa uchwała jest dokładnie taka sama, jak ta przed chwilą przyjęta, 
zmienia się tylko osoba najemcy. 
 
Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Piotr Gorynia 
poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie – 6 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/219/13 w sprawie wyrażenie zgody na odstąpienie od trybu przetargowego 
zawarcia umowy najmu (Roman Danielczyk) została podjęta w wyniku głosowania- 
19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 

 
Ad 8 k) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań z zakresu 
administracji rządowej przedstawił Kierownik Biura Zarządzania Kryzysowego Marian Radecki. 
Poinformował, że Wojewoda Wielkopolski pismem z dnia 14 stycznia 2013 roku Nr SO-
IV.0031.4.2013.4 przesłał porozumienia powierzające Zarządowi Powiatu, zawarcie w imieniu 
Wojewody Wielkopolskiego, umów zlecenia z zakładami opieki zdrowotnej, na przeprowadzenie 
badań specjalistycznych dla potrzeb Powiatowej Komisji Lekarskiej. Zgodnie z przepisami ustawy 
z dnia 21 listopada 1967 roku o powszechnym obowiązku obrony Rzeczypospolitej Polskiej, 
kierowanie sprawami obronności w województwie należy do wojewody, który zleca zakładom 
opieki zdrowotnej przeprowadzenie badań osób podlegających kwalifikacji wojskowej na potrzeby 
powiatowych i wojewódzkich komisji lekarskich. W zapisie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 23 stycznia 
2009r. o wojewodzie i administracji rządowej w województwie, wojewoda może powierzyć 
prowadzenie w jego imieniu niektórych spraw z zakresu jego działalności jednostkom samorządu 
terytorialnego; powierzenie następuje w drodze porozumienia Wojewody z Zarządem jednostki 
samorządu terytorialnego. Z kolei art. 5 i art. 12 pkt. 8a, z dnia 5 czerwca 1998 roku ustawy 
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o samorządzie powiatowym, wskazuje wyłączną kompetencje dla Rady Powiatu do podjęcia 
uchwały o przyjęciu takich zadań z zakresu administracji rządowej przez powiat.  
 
Przewodniczący Komisji Samorządowo- Organizacyjnej i Porządku Publicznego Grzegorz 
Marszałek poinformował, że uchwała została zaopiniowana pozytywnie- 7 głosów „za”. 
 
W dyskusji głosu nie zabrano. 
 
Uchwała Nr XXV/220/13 w sprawie przyjęcia do realizacji przez Powiat Gostyński zadań 
z zakresu administracji rządowej została podjęta w wyniku głosowania została podjęta 
w wyniku głosowania- 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”. 
W głosowaniu wzięło udział 19 radnych. 
 
 
Radny Stanisław Zaremba zwrócił się z wnioskiem o ogłoszenie 10 minutowej przerwy 
w obradach. 

 
Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk przychylił się do wniosku radnego i ogłosił 

przerwę w obradach. 
Obrady wznowiono o godz. 13:54 

 
 
Ad 8 l) 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia rezygnacji Starosty Gostyńskiego Andrzeja Pospieszyńskiego 
przedstawił Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk.  
Starosta Andrzej Pospieszyński poinformował, że z dniem 31 stycznia rezygnuje z pełnienia funkcji 
Starosty Gostyńskiego a stosowny dokument w tej sprawie skierował do Rady Powiatu 
Gostyńskiego. Powiedział, że mieszkańcom powiatu chce zadeklarować, że ta decyzja nie jest 
wynikiem żadnych zdarzeń czy zewnętrznych okoliczności, ale własnych doświadczeń 
i przemyśleń po wielu latach pracy na stanowiskach kierowniczych w administracji rządowej i 
samorządowej, które pełni prawie nieprzerwanie od 1990 roku, najpierw jako członek zarządu 
Gminy Gostyń, Kierownik Urzędu Rejonowego, Starosta Gostyński czy zastępca Burmistrza 
Gostynia. To duży bagaż doświadczeń, które mówią, że przychodzi taki moment, gdy trzeba zrobić 
miejsce innym, którzy będą w stanie odpowiedzialnie, z dużą otwartością i nowymi pomysłami 
budować przyszłość powiatu gostyńskiego. Starosta wyjaśnił, że rezygnuje w tym momencie, gdyż 
kończy się pewien etap działalności samorządu powiatowego w sensie rozliczenia perspektywy 
unijnej realizacji wielu ważnych zadań dla powiatu. Dzisiaj możemy powiedzieć, że z pełnym 
sukcesem zrealizowaliśmy te zadania i rozliczyliśmy się z nich finansowo. Chciałby, aby do nowej 
perspektywy, która potrwa kolejne 7 lat, przystąpił nowy Starosta, który podoła kolejnym ważnym 
zadaniom dla powiatu. Podziękował za współpracę członkom zarządu, którzy wspierali go w 
każdym dniu i na każdym posiedzeniu, radnym powiatu za cenne dyskusje i uwagi, za 
wskazywanie kierunku działania, urzędnikom ze Starostwa i jednostek powiatu za realizację 
nałożonych zadań oraz mieszkańcom za to, że obdarzali go przez tyle lat zaufaniem. 
 
Uchwała Nr XXV/221/13 w sprawie przyjęcia rezygnacji Starosty Gostyńskiego Andrzeja 
Pospieszyńskiego została podjęta w wyniku głosowania- 18 głosów „za”, 0 głosów 
„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  
W głosowaniu wzięło udział 18 radnych. Nie głosował Starosta Andrzej Pospieszyński. 
 
Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk podziękował za współpracę Staroście oraz życzył 
powodzenia w imieniu Rady.  
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Ad 9) 
W punkcie „Odpowiedzi na zapytania radnych” głosu nie zabrano. 
 
Ad 10) 
Wnioski i oświadczenia radnych. 

 
Salę obrad opuścił radny Andrzej Pospieszyński. 

Na sali pozostało 18 radnych. 
  
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że klub radnych „Lewica” w tym punkcie chciał się odnieść 
do tego, co się przed chwilą na sali zdarzyło. Rezygnacja Starosty ze stanowiska o której pisały 
media stała się faktem. Klub radnych „Lewicy” jest zadowolony z takiej decyzji Pana Andrzeja 
Pospieszyńskiego. Nie tylko dlatego, że nastąpi zmiana na stanowisku starosty, ale też dlatego, 
że ustąpi Zarząd Powiatu Gostyńskiego, a wraz z nim wicestarosta Janusz Sikora odpowiedzialny 
m.in. za szpital i etatowy członek Zarządu Jerzy Ptak odpowiedzialny m.in. za drogi. Ostatnie lata 
powiatowych rządów SKW (w części członków Platformy Obywatelskiej) i PSL to pasmo 
negatywnych zdarzeń, które skutkowały oburzeniem opinii publicznej i coraz większą utratą 
zaufania obywatela do władzy samorządowej. W tym czasie były też działania pozytywne, jak 
chociażby przebudowa drogi Poniec-Rydzyna, rozbudowa szpitala, przeniesienie Zakładu 
Opiekuńczo Leczniczego, ale było też bardzo dużo nietrafnych decyzji i konfliktów wywołanych 
nieprzemyślanymi działaniami. Oto przykłady: 
1. Zwrot opłaty za kartę pojazdu. Sytuacja z kartami pojazdów obnażyła prawdziwy stosunek 

rządzącej władzy do obywateli. Co gorsza, zarząd dopuścił do szeregu pozwów procesowych, 
wiedząc doskonale, że większość z nich była skazana na porażkę dla Powiatu. Skutkiem tej 
niezrozumiałej dla nas postawy było i jest nadwyrężone zaufanie społeczne dzielące 
społeczeństwo na My i Oni. 

2. Utworzenie stanowisk dla kolegów z poprzedniej pracy. Pan Andrzej Pospieszyński w latach 
2004- 2006 był zastępcą burmistrza Gostynia Jerzego Woźniakowskiego, współpracował 
w Urzędzie Miejskim z Panem Leszkiem Dworczakiem, a następnie promował go jako 
kandydata PO na stanowisko burmistrza Gostynia, a w 2011 roku utworzył dla nich stanowiska 
- jedno w Powiatowym Zarządzie Dróg, drugie – doradcy starosty. Takie są fakty i nie da się 
tuszować sprawy, np. prostując moją wypowiedź stwierdzeniami typu: za PZD odpowiada 
dyrektor Mayer, a doradca był mi potrzebny, bo nie wiedziałem, co robić. 

3. Wzrost zadłużenia powiatu do ponad 50 %. W ostatnich latach, owszem, pozyskano środki 
unijne, ale nie jest to czymś nadzwyczajnym, ponieważ znaleźliśmy się w okresie finansowania 
zadań z funduszy europejskich 2007 – 2013. Mimo środków zewnętrznych zadłużenie powiatu 
na koniec 2012 roku wyniosło ponad 30 mln zł.  

4. Pogarszający się stan finansów szpitala, przegrany kontrakt na ratownictwo medyczne. 
Jak Państwo wiecie, obecnie w szpitalu proponuje się pielęgniarkom obniżenie wynagrodzenia, 
za chwilę szpital zostanie prawdopodobnie przekształcony w spółkę, a z długami szpitala 
borykać się będzie samorząd. 

5. Brak właściwego nadzoru nad podległymi jednostkami. Kontrola CBA w Powiatowym Ośrodku 
Dokumentacji Geodezyjnej i Kartograficznej w Gostyniu skutkowała sprawą w sądzie, 
a dyrektor szpitala po kontroli CBA zrezygnował ze stanowiska. Następnie powrócił 
na stanowisko z wyższą pensją mimo zdarzeń, jakie miały związek z próbą 
przetransportowania poszkodowanego przez pogotowie lotnicze. Oczywiście działo się to 
w czasie zarządzania szpitalem przez inną osobę, ale procedury albo ich brak w tym zakresie 
nie były przecież wynikiem miesięcznego zaniedbania. Na oczach ludzi z całej Polski 
zarzucono dyrekcji łamanie procedur, za co szpital miał zapłacić 50 tys. zł. 
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6. Nieprzygotowana i nieprzemyślana do końca próba połączenia DPS-ów. Nie trzeba nikomu 
przypominać, jakie niepokoje wśród pracowników pomocy społecznej wywołało to źle 
opracowane rozwiązanie.  

7. Wyhamowanie czy wręcz zatrzymanie inwestycji drogowych. Wystarczy spojrzeć na budżet 
PZD na 2013 rok, żeby wyrobić sobie zdanie na ten temat. 

Dzisiaj obecny starosta skąpo wypowiada się na temat przyczyn rezygnacji. Stawiam pytanie: 
Czy Pana rezygnacja jest pokłosiem kontroli CBA? Dyrektor szpitala, dyrektor szkoły w Pogorzeli 
też składali rezygnację niespodziewanie. Liczę na krótką odpowiedź: tak lub nie. Jako klub 
„LEWICY” jesteśmy otwarci na wszelkie zmiany, które pomogą w odzyskaniu zaufania obywateli 
do samorządowej władzy. Poprzemy kandydaturę przedstawioną przez Państwa na nowego 
starostę pod warunkiem, że nie będzie to zmiana kosmetyczna, polegająca jedynie na zmianie 
starosty. Proponujemy zmiany idące dalej. Uważamy, że przy realizacji zadań powiatu – 
z budżetem ze znikomą liczbą inwestycji, w tym inwestycji drogowych - należy zlikwidować 
stanowisko etatowego członka zarządu. A tak na marginesie, przy tak dużym wyhamowaniu 
rozwoju powiatu obsadzenie stanowiska zastępcy naczelnika Wydziału Zarządzania i Inwestycji 
jest zaskakujące. Na dodatek kim? Kandydatem z konkursu – Panem Leszkiem Dworczakiem, 
dotychczasowym doradcą starosty. Ponadto uważamy, że Zarząd w obecnym składzie 
nie sprawdził się, czego przykładem jest nieudolne nadzorowanie szpitala, oddanie szkoły 
w Pogorzeli samorządowi gminnemu (powiatowi szkoła się nie opłacała), nieprzemyślana próba 
łączenia DPS-ów, zatem zmiana na tym stanowisku jest zasadna. A zatem poprzemy nowego 
kandydata na starostę, który zaproponuje zmiany na w Zarządzie oraz zlikwiduje, dziś już 
niepotrzebne, stanowisko etatowego członka zarządu. Mamy też nadzieję, że współpraca z nowym 
starostą będzie miała wymiar dialogu w sprawach ważnych dla powiatu.  
 
Ad 11) 
„Wolne głosy” 
 
Członek Zarządu Jerzy Ptak odnosząc się do złożonego oświadczenia klubu radnych „Lewica” 
powiedział, że wszyscy spodziewali się, że będzie oświadczenie. Ostatnie oświadczenie tak 
bulwersujące wielu zostało wygłoszone na tej sali przed ponad rokiem. To oświadczenie 
zdecydowanie różni się. Pan radny Lesiński odczytał tym razem bardzo poprawnie napisane 
stylowo oświadczenie, które jak zwykle mija się z faktami. Odnosząc się do sprawy zwrotu opłaty 
za karty pojazdów przypomniał, że opłata ta została wprowadzona przez lewicowy rząd SLD. 
W związku z tym obarczanie obecnych członków Zarządu, nie mających nic wspólnego z tą kartą 
pojazdów, jest po prostu cynizmem. Gdybyśmy poszli w tę propozycję, którą przed kilkunastu 
miesiącami przedstawiał radny Jędrkowiak, aby otworzyć się na wszystkich, którzy w tym czasie 
nadpłacili za kartę pojazdu, to być może dzisiaj mielibyśmy zarząd komisaryczny czy brak 
jakichkolwiek pieniędzy w budżecie. Wyważone wówczas stanowisko Zarządu spowodowało, 
że o zwrot za nadpłaconą kartę pojazdu zwróciło się znacznie mniej mieszkańców powiatu, aniżeli 
oczekiwała wówczas lewica. Nie wszyscy chcieli, i wielu z nas nie zwracało się po to, gdyż 
wiedzieli, że te pieniądze nie zostały przez Zarząd skonsumowane, tylko zostały zainwestowane 
w różnego rodzaju przedsięwzięcia na terenie powiatu, również wówczas przez Starostę 
sprawującego władzę- Elżbietę Palkę. Wygłosić takie oświadczenie po 23 latach pracy 
na stanowisku kierowniczym, które sprawował obecnie już ustępujący starosta Andrzej 
Pospieszyński jest bezczelnością i cynizmem. Dodał, że rozumie, iż można kogoś nie lubić, mieć 
do niego krytyczny stosunek, należy jednak zachować chociażby rangę sprawowanego urzędu. 
Funkcja Starosty jest taką funkcją, która wymaga szacunku, a tutaj tego szacunku nie widzi 
za grosz.  

 
Na salę powrócił radny Andrzej Pospieszyński. 

Na sali obecnych jest 19 radnych. 

 



11 
 

 
Pan Ptak powiedział, że pozyskanie ponad 30 mln środków z Unii Europejskiej plus 20 mln zł z 
innych źródeł zewnętrznych to dorobek tego Zarządu w przeciągu ostatnich ponad 6 lat. To nie 
tylko zasługa Zarządu, który w odpowiednim momencie z olbrzymią determinacją po te środki się 
zwrócił, napisał profesjonalne wnioski, które znalazły uznanie. Przypomniał, że na szpital powiat 
otrzymał ponad 7 mln dofinansowania. Gdyby nie to, to ten szpital wyglądałby tak, jak Starosta 
nazwał go przed paru laty- „lazaret”. Powiat nie tylko pozyskał środki, ale urzędnicy odpowiednio je 
rozliczyli. Dzięki tym środkom ludzie są lepiej leczeni w naszym szpitalu, bezpieczniej i komfortowo 
jeżdżą po naszych drogach i dzięki tym środkom młodzież zdobywa lepsze wykształcenie, 
co pokazują ostatnie rankingi. Odnosząc się do słów radnego Lesińskiego, że SKW utracił 
zaufanie przypomniał, że oprócz pierwszych wyborów, wszystkie po kolei wybory poczynając od 
2002 Samorządowy Komitet Wyborczy wygrywał. W ostatnich wyborach w Gostyniu SKW uzyskał 
50 % więcej głosów aniżeli Sojusz Lewicy Demokratycznej. W odpowiedzi na zarzut dotyczący 
powołania etatowego członka zarządu powiedział, że trudno być adwokatem w swojej własnej 
sprawie. Przed ponad sześciu laty, gdy został zaproponowany jako etatowy członek zarządu, 
złożył oświadczenie, że jest to jedna z najtrudniejszych decyzji w jego życiu, ale skoro się jej 
podejmuje, to zrobi wszystko, aby służyć temu społeczeństwu. Dodał, że jego osoba była 
bezpośrednio zaangażowana we wszystkie te środki, które zastały pozyskane. Nie był natomiast 
zatrudniony po to, aby Go pilnować, jak inną osobę z kadencji 2002-2006 , która nie zawsze była 
w stanie spełniać swoje obowiązki w swoim gabinecie. Podkreślił, że to Zarząd w kadencji 2002-
2006 stworzył stanowisko etatowego członka Zarządu. 
Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że kiedy obejmował stanowisko Wicestarosty przed 
6 laty patrzył na szpital nie jak na szpital, ale jak na zakład opiekuńczo leczniczy 
czy pielęgnacyjno-opiekuńczy. Musiał nawet zmienić myślenie rady społecznej i związków 
zawodowych, które były przeciwne modernizacji szpitala. Modernizacja doprowadziła do tego, 
że w przypadku bloku operacyjnego i chirurgii dziecięcej oraz izby przyjęć ma to namiastkę 
dobrego szpitala. Pewne rzeczy potrzebują jednak czasu. Zapytał, co przez tamte lata działo się 
w Gostyniu. Przez lata mówiło się, że w szpitalu w Poniecu ludzie umierają, były tam złe warunki- 
po 10-12 pacjentów na sali, zaduch. Tymczasem podczas przenoszenia chorych do nowego 
obiektu w Gostyniu padały pewne zarzuty. Tu jest 35 miejsc i kolejka oczekujących na przyjęcie. 
Zmodernizowano szpital, zakupiono tomograf, zakupiono i pozyskano sprzęt od firm, m.in. 
od Pana Piotra Giermaziaka, będzie też z Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy. Szpital to wielka 
skarbonka, do której wszyscy powinniśmy się dokładać. Wicestarosta zapytał, czy zarzutem 
w sprawie ratownictwa jest to, że w oddziale wojewódzkim popełniono błąd, a w zasadzie 
przełożono dokumenty. Sprawa ta w tej chwili jest rozpatrywana w Wojewódzkim Sądzie 
Administracyjnym. Odnosząc się do kwestii lekarzy stwierdził, że można powiedzieć, że lekarzy 
mogłoby być więcej, więcej specjalistów, ale jest przykład sąsiedniego szpitala, do czego takie 
działania doprowadziły. Stworzono takie warunki, że w szpitalach publicznych jest coraz trudniej 
i być może już w tym roku dojdzie do przekształceń. Powiedział, że nie chce odbierać lekarzom 
i pielęgniarkom, ale dyrektor razem ze związkami zawodowymi i lekarzami zawiera kompromis, 
gdyż trzeba racjonalizować wydatki na miarę kontraktów z NFZ. Wicestarosta przedstawił 
stanowisko w sprawie domów pomocy społecznej. Stwierdził, że z chwilą objęcia stanowiska 
przeanalizował sytuację, przeznaczono na ten cel ok. 5 mln. Od tego czsu dps-y przestały być tzw. 
kulą u nogi. Kiedy obejmował stanowisko średnie zarobki wynosiły 1.400 zł brutto, teraz jest to 
2700 zł brutto. Odnosząc się do zarzutu przekazania samorządowi gminnemu szkoły w Pogorzeli 
powiedział, iż było to wynikiem przemyśleń Zarządu Powiatu ale także organu w Pogorzeli. Można 
było powiedzieć, że dzisiaj ta szkoła przyniesie zyski i przyniosłaby, ale w dobie gdzie mamy kilka 
szkół, trzymać szkołę z jednym oddziałem, bo drugi liczył 14 osób. Jedyną propozycją 
na przyszłość jest utworzenie już w tym roku liceum z oddziałem dwujęzycznym. Wicestarosta 
poinformował, że w dniu dzisiejszym goszczono Panią Marię Krupecką - dyrektor Wydziału Polityki 
Społecznej Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w Poznaniu, w związku z odbiorem budowy 
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windy w Środowiskowym Domu Samopomocy w Chwałkowie. Zwrócił się o przedstawienie danych 
na temat pozyskanych funduszy przez poprzednią ekipę rządzącą. 
Radny Jarosław Jędrkowiak stwierdził, iż nie miał zabierać głosu, ale panowie z zarządu bardzo 
emocjonalnie podeszli do wystąpienia nie odnosząc się do żadnego z jego punktów. Był to 
przykład autopromocji połączonej z demagogią i egocentryzmem, do którego zdążono się 
przyzwyczaić już u Pana Ptaka. Każdy oceni tę kadencję i te sześć lat przez pryzmat, jaki będzie 
uważał za najlepszy i najbardziej dla niego wiarygodny. Powiedział, że nie wypowiada się 
co do środków unijnych, gdyż jest to kompletne pomylenie pojęć. Tu nie odniesiono się do tego, 
co mówiono a napisano sobie na kartce- podejrzewając o czym ktoś będzie tu mówił- to co zostało 
zrobione zapominając a nawet nie słuchając o czym mówiono w oświadczeniu. Pan Wicestarosta 
mówi o ZOL-u, gdzie w oświadczeniu powiedziano, że były też dobre rzeczy, takie jak ZOL. Klub 
mówił o konkretach, z którymi się nie dyskutuje. Zapytał, czy jest wzrost zadłużenia powiatu, 
czy szpital ma kłopoty finansowe, czy CBA zatrzymało trzech naczelników, czy proponowana 
przez Zarząd reforma DPS-ów powiodła się, czy jest wykonywany rozwój inwestycyjny. Stwierdził, 
że „my mamy na ten temat własne zdanie i warunkujemy poparcie dla nowego Starosty jedną 
rzeczą, że skoro mamy kryzys gospodarczy, skoro wszystkim się tnie, skoro wszystkim się 
przycina to zróbmy tak, że rzeczywiście żeby te zmiany skoro są wprowadzane w połowie 
kadencji, zresztą o tym wcześniej nikt nie informował społeczeństwo, nie przypomina sobie 
w kampanii wyborczej, żeby była jakaś zapowiedź- dobrze my rządzimy do połowy kadencji, 
później się zmieniamy bo będziemy mieli jakieś inne plany”. Powiedział, że szanuje decyzję 
Starosty, każdy ma prawo do własnego wyboru, do tego aby podjąć swoją decyzję, ale tak 
emocjonalnie nazwanie wystąpienia uważa za ostro powiedziane.  
Przewodniczący Robert Marcinkowski powiedział, że zawsze siedząc na środku i prowadząc 
obrady był zwolennikiem dialogu i zwolennikiem tego, aby rozmawiać o konkretach. Dzisiaj z tymi 
konkretami Państwo trochę się minęli. Nawiązując do wypowiedzi radnego Jędrkowiaka 
powiedział, że nie jest prawdą, że CBA zatrzymało 3 naczelników. Jest to bardzo ważne, gdyż 
takimi wypowiedziami kreuje się sztuczną rzeczywistość informując społeczeństwo pewnymi 
stereotypami i strasząc mieszkańców. Powiedział, iż nie rozumie, po co radny Lesiński zadaje 
pytanie, na które Pan Starosta już odpowiedział. Starosta powiedział wyraźnie, że żadne czynniki 
wewnętrzne ani zewnętrzne nie miały wpływu na Jego decyzję, a Pan prosi o potwierdzenie- tak 
czy nie. Zdaniem Przewodniczącego robi to po to, żeby zamącić w głowie mieszkańcom. 
Odnosząc się do samej zmiany stwierdził, że ani Leszek Miller ani Józef Oleksy też na samym 
początku nie informowali, że nie będą rządzić przez całą kadencję a też doszło do zmiany 
premierów. Takie rzeczy w społecznościach demokratycznych po prostu się dzieją, dlatego zwraca 
się o nie tworzenie stereotypów, nie straszenie mieszkańców tak negatywnym przesłaniem. 
Jednocześnie podziękował za to, że radni Lewicy dostrzegli też sporo pozytywnych elementów 
w tym, co się działo przez ostatnie sześć lat, to również zasługa członków Zarządu, w ocenie 
których diametralnie się różnią. Podkreślił, że jest zwolennikiem konkretów i pewnej przyzwoitości 
w polityce. Pan Stanisław Zaremba, którego bardzo szanuje, prosząc o przerwę powiedział, 
że Lewica jest tą sytuacją zaskoczona i potrzebuje przerwy. Tymczasem Pan Ireneusz Lesiński 
wygłasza płomienne, dłuższe przemówienie napisane na kartce, dłuższe aniżeli sama przerwa.  
Radny Stanisław Zaremba powiedział, że jeżeli się komuś zarzuca, że SLD zdobyło władzę 
w wiadomo jaki sposób, to trzeba przypomnieć, że podobną sytuację SKW miało w pierwszej 
kadencji. Wiadomo, że w tej chwili szpital jest jednostką bardzo dobrą, ale wiemy jakie były 
perypetie, aby ten szpital wykupić i te środki pozyskać. Dzisiaj nikt nikogo nie przeprosił, 
że zrobiono błąd głosując przeciwko wykupowi szpitala.  
Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk zaapelował o stonowanie wystąpień. 
Radny Jarosław Jędrkowiak powiedział, że rozumie Pana Przewodniczącego, który jako 
samorządowiec zawodowy bardzo ściśle określa pewne wyrażenia, pewne nazewnictwo. 
Powiedział, że chodziło mu o szefów jednostek a nie o naczelników, nie chodziło o wprowadzanie 
społeczeństwa w błąd. Zwrócił uwagę, że również Przewodniczący popełnił fa-pa odnosząc się 
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do rządów Leszka Millera i okoliczności jego odwołania - dziś nie ma takich okoliczności- tam, 
chodziło o aferę Rywina i malwersację, więc porównanie jest nietrafione.  
Radny Ireneusz Lesiński powiedział, że ponieważ wywołał tą dyskusję prosi, aby Rada Powiatu 
mogła spotykać się i przedyskutowywać wiele rzeczy na wspólnych komisjach. Wówczas nie 
będzie takich dyskusji. Możemy się w niektórych wypowiedziach mylić ale trzeba o tym mówić 
i dyskutować. Radny powiedział, że był przygotowany do tego, mówiono o tym w mediach bardzo 
długo ale oficjalnie z Klubem Lewicy nikt o tym nie rozmawiał, dowiedzieli się dostając dokumenty 
o sesji nadzwyczajnej. Zwrócił się o szacunek dla radnych Lewicy i podejmowanie rozmów na 
każdy temat. 
Członek Zarządu Jerzy Ptak przeprosił za swoje emocjonalne wystąpienie wyjaśniając, że 
oświadczenie wywarło na nim szczególne wrażenia. Powiedział, że nie zmienia zdania co do treści 
wypowiedzi, a jedynie do jej formy. 
Przewodniczący Robert Marcinkowski zgodził się z radnym Jędrkowiakiem co do okoliczności. 
Bardziej chciał zaakcentować fakt, że zmiana która następuje w sposób demokratyczny jest w 
cywilizowanych państwach czymś normalnym i nie zawsze trzeba dorabiać do tego jakąś 
ideologię.  
Wiceprzewodniczący Rady Zdzisław Kowalczyk poparł radnego Lesińskiego, że nowy 
przewodniczący Rady mógłby organizować spotkania kilku lub wszystkich komisji, co ma miejsce 
we wszystkich gminach. 
 
Ad 12) 
Wobec wyczerpania porządku obrad Wiceprzewodniczący Zdzisław Kowalczyk zamknął XXV 
posiedzenie Rady Powiatu o godzi. 14:33. 
 

 
          Przewodniczący  
Rady Powiatu Gostyńskiego 
         /-/ Alfred Siama 

 
 
Protokołowała  
Elżbieta Mikstacka 

 


